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 החיתפ רוט
 כתבה הסופרת אוריין צ'פלין: -סיפור קטן על עץ מקיבוץ בארי 

 לאוקטובר. 7-"את הטקסט כתבתי בימים הראשונים של חורבן ה
 כתבתי אותו בעקבות שיחה עם ילד קטן, יפה עיניים. 

 חשבתי אז שאסור ״ללכלך״ את תמימותם של הילדים,
 לא הבנתי אז שלא נוכל לשמור אותם רכים וזכים.

 איך נספר להם רוע צרוף?
 והיו כל כך הרבה פנים ושמות

 וסיפורים קורעי לב,
 ולא היו לי מילים.

 ביום השביעי לחורבן הבית, ראיתי בחדשות פריים של עץ ליד בית שרוף בקיבוץ בארי,
 גזע-עץ שבור

 מול בית שפוצץ והועלה 
 שנאה ואכזריות שאין לה שם.-באש

 הבית, נפל על משפחתו.

 ,העץ מקיבוץ בארי השיב לי מילים

  .מול פנים ושמות נאלמתי דום

 הטקסט שותף באלפי שיתופים,
 אפרת דובדבני הנפלאה, מנכ״לית מרכז פרס לשלום,

 הקריאה את הטקסט הזה באזכרתו של יצחק רבין ז״ל בכיכר.
 שני אומנים יצרו סביבו יצירות

 ושמחתי על כך שהמילים שלי מתגלגלות 
 והעץ השרוף ודמעות הענבר,

 יישארו לספר את הסיפור של מי שאין להם מילים יותר".
 

לאוקטובר.  7-ימים לטבח ה 011חג הנטיעות וההתחדשות, ובתחילת השבוע ציינו  -אנחנו שבוע לפני חג ט"ו בשבט 
ועדיין קשה לראות את האופק. החטופים עוד לא הושבו לבתיהם ולמשפחותיהם, הפצועים עוד לא החלימו, דובר 

צה"ל מתיר שמות לפרסום, החיטה עוד לא צומחת שוב ובשמיים רק עיט. איך ייראה עתיד הנגב המערבי? איך 
 ייראו קהילות יישובי העוטף? איך תיראה החברה הישראלית? 

 

 *בשיר "עץ מבארי" נתקלתי בפייסבוק בליווי האיור שיצרה חנה מגנג'י והוא האינטרפרטציה שלה למילים החזקות.
לדבריה: "זהו איור מתוך יומן המלחמה שלי, סדרת איורים דיגיטליים שנעשו בטלפון בדרכים, בלילות שלא ישנתי 

 ומול החדשות..."
 

 שבת שלום וקריאה נעימה
 מאיה
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 יתחעדתטטנטלט"דביתרח
 חברות וחברים שלום

שנה אזרחית הסתיימה, וחדשה החלה. העת הזו, שברובה מוקדשת לסיכומים והתחלות חדשות, ממוקדת היום 
בתקווה לעתיד טוב יותר. ביום ראשון מלאו מאה ימים למלחמה, מאה ימים בהם ממשיכים להיות מוחזקים בשבי 
נשים וגברים, ילדות וילדים, חיילות וחיילים. אני רוצה לקוות שהסיוט יסתיים במהרה ונוכל כולנו, המשפחות כולן 
ועם ישראל, לחזור לחיים נורמליים. זה המקום והזמן לתמוך בחזרתם המיידית של כל החטופים ולדרוש פתרונות, 

 כל אחד מהמקום שלו וכל אחד ואחת לפי יכולתו.

 ועל אף המצב, מצורף דיווח קצר וממוקד בנושאים המרכזיים:

בהצבעת הקלפי האחרונה אישרנו להנהלה, ברוב עצום, להתקדם מול רמ"י כצעד נוסף בתהליך השיוך.  -שיוך
ההצבעה היא אחד הסימנים כי החברות והחברים רוצים לסיים את התהליך הארוך ומאמינים שצריך לשייך 

בהקדם האפשרי. כפי שהסברנו באסיפה ובמפגשים, התחלנו, בעזרת שמאי חיצוני, בתהליך של ניתוח השמאות 
שהתקבלה )גם השובר לתשלום כבר התקבל מיד לאחר שחתמנו לרמ"י( שעיקרו הוא ניתוח השמאות וחלוקת 

התשלום בין דיירי הבתים המשותפים. בימים הקרובים נביא לוועד ההנהלה את המלצת השמאי לאופן החלוקה 
במגרש המשותף ולאחר אישור ועד ההנהלה יערך ניתוח פרטני לכל מגרש משותף וכל בית אב יקבל מכתב עם חלקו 
 לתשלום. במידת הצורך נאפשר הסבר מקצועי פרטני על ידי השמאי וכמובן שנודיע על כך בנפרד ונאפשר התארגנות.

אנו מתקדמים לקראת סיום ההחתמות וזה הזמן, למי שטרם חתם, ליצור קשר עם אורלי אולמן, מזכירת השיוך, 
ולקבוע מועד לחתימה על חוזה השיוך האישי. כמובן שאנו עומדים לרשות החברים והיורשים בכל שאלה ובקשה 

 ונשמח לענות ולהסביר. 

שלא כמנהגנו, ולאור רצף האירועים, נאלצנו לדחות את ההצגה ואישור תכנית  -0202תכנית עבודה ותקציב לשנת 
. דחייה נוספת היתה של תכנית העבודה ופעילות קרן 0102לתחילת שנת  0102העבודה והתקציב מסוף שנת 

 .0102התשתיות, נראות ומבני ציבור לשנת 

לדיון ראשון ולאחר מכן חזרה לתיקונים  0102בישיבת הוועד לפני כחודש הוצגה תכנית העבודה והתקציב לשנת 
בהתאם להערות והצגה לחברים )מפגש שנערך ברביעי האחרון(. בישיבת הוועד  הקרובה יעלו לדיון סופי תכניות 
העבודה והתקציב ולאחר מכן הן יוצגו באסיפה ויעברו בנוהל הרגיל, להצבעה בקלפי. כמו כן, תגיע תכנית פעילות 

 לאישור הוועד ולאחר מכן ניתן יהיה להציגה ולהוציא אותה לפעול. 0102הקרן של שנת 

לאור ריבוי המשימות, תחילת השנה החדשה והצטברות העבודה, נפגש הוועד בתקופה  -פעילות ועד הנהלה
האחרונה באופן תכוף יותר. כאן המקום להודות לחברות והחברים שמגיעים באופן קבוע ובהרכב כמעט מלא 

לישיבות, מתכוננים ולוקחים חלק פעיל בהחלטות. על שולחן הוועד עלו, בתקופה האחרונה, נושאי השיוך, תכנית 
העבודה והתקציב )כפי שפורט מעלה(, איוש ועדת בקורת, מועצת חינוך, איתור מנהל.ת קהילה ונושאים שוטפים 

נוספים. זה המקום להזמין את החברות והחברים לקחת חלק בפעילויות השונות באפיקים )ועדת ביקורת, פעילויות 
 חינוך ותרבות, ביטחון/שמירה ועוד( ולתרום את חלקם לטובת הקהילה שלנו.

 שבת שלום לכל בית אפיקים, 
 אמיר רומנו

 צילמה: שני ארגמן, 
בתה של רינה בן יצחק, 

 המפונה אלינו מקיבוץ חניתה
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 מאגףתטביראח תחטיחחוט
 עונת החורף

 אמנם דצמבר היה חודש חמים למדי אבל בפתח חודשיים קרים שכדאי להתכונן אליהם בעיקר מבוגרים ותינוקות

 השפעת הקור על גוף האדם: 
בגיל המבוגר ובגיל הינקות קיימת סכנה מוגברת בכל הנוגע לטמפרטורה קרה. הסכנה העיקרית היא היפותרמיה, 

מעלות. דרכים למניעת פגיעת קור על פי משרד הבריאות: חימום  23-ירידת חום הגוף, בה טמפרטורת הגוף יורדת ל
מעלות. מומלץ להעזר במד  00 -מעלות בקירוב, שאינה פחותה מ 02חימום הבית בטמפרטורה קבועה של  -נאות 

חום למדידת טמפרטורת החדר. מומלץ לדאוג ללחות מתאימה של האוויר בחדר. וכך להימנע מאויר יבש מדי 
שאינו נוח לנשימה, וכן להימנע מאוויר לח מדי שעלול לגרום לתחלואה. יש לדאוג לאטימה נאותה של פתחי הבית. 

תוך הסתייעות בבני משפחה ואנשי מקצוע. יש לעקוב אחר תחזיות מזג  –יש לבדוק את בטיחות התנורים בדירה 
 להקפיד על לבוש חם. האוויר ולהיערך בהתאם. יש

 הרגלים: 
כוסות שתייה ביום, גם ללא תחושת צמא! מומלץ להימנע משתייה מרובה  01עד  8 -יש לשתות בכמות מספקת, כ

של קפאין ואלכוהול. יש להקפיד על ארוחות קלות יחסית לעתים קרובות, חמש או שש ביום, ולהימנע מארוחות 
יש להקפיד על פעילות ותנועה, כדי  -בעת השהות בבית    שתיה ואוכל חמים מסייעים לשמור על חום הגוף.   כבדות.

     להגדיל את זרימת הדם ואת חום הגוף. 

 מקרים בהם יש להתייעץ עם הרופא המטפל: 
נטילת תרופות שעלולות להגביר את הרגישות לקור. מצבים בריאותיים שעלולים להגביר סיכון להיפותרמיה. 
משרד הבריאות ממליץ לקשישים המתגוררים לבד לשמור על קשר ולדאוג לביקורים בבית של בני המשפחה, 

ניתן לראות  לפחות פעם ביום. כיצד מבקר יכול לזהות אצל קשיש ירידה בחום הגוף? -חברים, שכנים, או מתנדבים 
שהבית קר והקשיש ירוד בפעילותו יותר מהרגיל. עם זאת, בשלבים ההתחלתיים של ירידת חום הגוף, הקשיש 

הסובל מקור לא ירעד ולא יתלונן על תחושת קור! מדידת חום במדחום הביתי עלולה לא לזהות את הבעיה, כיוון 
שהוא מיועד למדוד עלית חום ולא ירידה. אם יש חשד לירידת חום הגוף: יש להזעיק מיד עזרה רפואית. מדוע 

היכולת לאזן את  -גוברת הסכנה כתוצאה מקור בגיל המבוגר? קשישים חשים פחות את הקור בסביבתם. בזקנה 
פגיעים יותר לקור. קשישים נוטים לשתייה מועטה מדי  -חום הגוף פוחתת. קשישים במצב תזונתי ירוד 

לעתים הסימן  -גם בחורף. הקשיש עלול לשהות בחוסר תנועה בבית. במחלה זיהומית בגיל המבוגר  -ולהתייבשות 
דווקא ירידת חום הגוף )להיפך מהתגובה באנשים צעירים יותר(. הסיכון לירידת חום הגוף קיים גם  הראשון הוא 

הסכנה הולכת  -ככל שיש לקשיש יותר גורמי סיכון אישיים וסביבתיים  בירידה קלה בלבד של טמפרטורת הסביבה,
 על כן, חשוב לנקוט בצעדי המניעה שפורטו.  וגדלה.

  תינוקות
תינוקות מתחת לגיל שנה מומלץ להלביש בשתי שכבות, אחת מבד פלנל והשנייה מבד פוטר. לתינוקות זוחלים 

 מומלץ לגרוב גרביים עבות עם משטח מונע החלקה.

 היציאה לאוויר הצח חשובה להתפתחות ומומלצת גם בחורף. בעת היציאה יש להקפיד על עיטוף בשמיכה עבה. •

בעת ההשכבה, יש להלביש בשתי שכבות, לעטוף בשמיכה מחומר סינטטי, למקם את מיטת התינוק ליד קיר  •
 פנימי כיסוי עד לקו החזה, יש להימנע משימוש בכובע ובסדין חשמלי.

 01-00ניתן לחמם את חדר התינוק באמצעות מכשירים בטיחותיים העומדים בתקן הישראלי ולשמור על חום של  •
 מעלות.

 איך יודעים אם לתינוק מספיק חם
כפות הידיים והרגליים של תינוקות לרוב יהיו קרות יותר משאר גופו, לכן לצורך הערכת מצבו יש לגעת בבית 

החזה, בגב או בבטן. התחושה אמורה להיות נעימה למגע, לא חמה מדי ולא קרה מידי. התינוק אינו אמור להזיע, 
אם תינוקכם מזיע,  הזעה היא פעולה שמצננת את הגוף ולכן משיגה את הפעולה ההפוכה ויכולה לגרום להתקררות.

 הורידו אחת משכבות הבגדים או אווררו את החדר.

 מה עושים כשהתינוק סובל מחום בחורף
תינוק חולה שסובל מחום גבוה צריך פחות שכבות מהרגיל, כדי לאפשר לגופו להשתחרר מהחום הפנימי. ניתן לפעול 

חום אצל תינוקות ולשיכוך  לטיפול במקרי להורדת החום בעזרת קומפרסים עם מים פושרים או באמצעות תרופות
 כאבים.
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 הקורונה קפצה לביקור
לא לשמחתנו הקורונה שוב התנחלה אצלנו, ישנה התפרצות בארץ וגם באפיקים, הסימנים כמו בשפעת, ההדבקה 

לשים לב במיוחד. בכדי למנוע   עליכם -קשישיםיותר מהירה וקלה ובעצם הטיפול דומה: שתייה מרובה ומנוחה. 
 התדרדרות במצב יש ליצור קשר עם רופא המשפחה ולשיקולו יינתן טיפול תרופתי מתאים.

אין הוראות מיוחדות של משרד הבריאות לגבי ההתפרצות הזו אבל מומלץ וחשוב, בעיקר בכדי לשמור על 
הקשישים בינינו ובעלי מערכת חיסון חלשה, להישאר בבית כמה ימים, לא להסתובב במקומות ציבוריים ) חד"א, 

בעלי מערכת חיסון נמוכה וקשישים, מוזמנים לחזור לעטות מסכה  -כלבו...( . מי שרוצה לנקוט משנה זהירות 
 .ולהימנע ממקומות סגורים הומי אדם. בואו נגלה אחריות ציבורית ונשתדל לשמור על הכללים המומלצים

 חורף חם ובריא
 עירית פורת

 
 תזכורת: הזמנת אמבולנס דרך השר"פ מאפשרת החזר גם אם לא היה אשפוז

 270-002-4002טלפון שר"פ: 
 
 

 הודעה לחברים המשתמשים בשירותי המנקה שהקיבוץ מסדר )סונדוס(
 ש"ח לשעה. 70-החל מחודש ינואר המחיר עולה ל

 

 ודשח תטקלרהט
 שלום לכולם

 בעקבות קבלת השומה תהליך השיוך מתקדם, 
 כך שלשמחתי אנחנו בודקים התעניינות במגרשי שכונת 'גן בית'.

 מאחר ומספר המגרשים מוגבל, מי שמעוניין להיכנס לתהליך מוזמן לפנות אליי באופן מיידי.
 אנא, העבירו את ההודעה לכל הבנות והבנים.

 עמית גל אסם
 קליטה

2327002000 
laa.slgmg@aesalag.ima 

 צילמה: נעמה רוט

mailto:amitgalosem@gmail.com
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  משחלוןתמנכ"לתיכבתושמלר
 באוקטובר ישראל הותקפה ע"י כוחות רשע ותוצאות התקיפה, מזעזעות מפחידות ולא נותנות מנוח.

 תנועה איסלמיסטית אלימה ואכזרית, שטופחה על ידינו, מתוך מחשבה שניתן לחיות לצידם ושהזמן יעשה את שלו.
 והוא לא!

 אנחנו בתחילת הדרך, כולנו חוששים לעתידנו, לעתיד ילדינו ולעתיד המדינה ומקשה מאוד מאוד. 
 

בעבר, על אף הקושי, ההורים, הסבים והסבתות שלנו עיצבו את עתידנו. יצאו לעבודה, הצליחו לתקן, לשקם ולפתח 
 את המדינה.

 זה הזמן של הדור שלנו, אנחנו נבנה את עתידינו, העולם רץ קדימה ואנחנו לא נחכה לעזרה שלא תגיע.
 בתקופה זו על כול אחד מאיתנו מוטלת משימה.

 חלקינו להילחם וחלקינו לבנות.
 

 אנחנו ברכב חשמלי עושים את חלקינו.
בשנים האחרונות התמודדנו בהצלחה עם ההשלכות של מגיפת הקורונה. הצלחנו לפתח את החברה ולהביאה 

 ליציבות ורווח.
על בסיס זה, נצמח בשנה הקרובה ועם סיום פרויקטים שפותחו בשנים האחרונות וכניסה לשווקים חדשים אנו 

 מצפים להמשך הצמיחה במכירות גם בשנים הקרובות.
 

 ליבינו אם הנפגעים, אנחנו לא עייפים והפנים קדימה.
 בתמונה, תרומתנו למפונים.

 

 נבו צרי
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 עדכחנרםתממשידת כנחן
מדרכת הנגשה לחברינו המבוגרים שגרים בשכונת דיזנגוף והעליה במדרגות כבר קשה  -מדרכה חדשה וירוקה

להם...ביצוע מקסים של אילון הקבלן שעובד עם הבינוי ותשתיות שתמיד עובד נקי ובשקט ומקשיב לדיירים. 
 מדרכת הנגשה שמשתלבת עם הנוף הקיים בתקווה שהדיירים ישתמשו בה לעוד הרבה שנים.

 
והשנה פנו אלי בשאלה האם יש שטח שזקוק לשתילה בחג הקרוב? כמובן שנעניתי לפרויקט ט"ו בשבט קרב 

והצעתי שנתחיל בשתילה ליצירת תחימה ירוקה של גן הממשיכים. גן הממשיכים הולך להיות ריאה ירוקה נהדרת 
למשחקים ובילויים. הבעיה הקשה ששטח זה מוקף סביבו בכביש מסוכן ולכן חשבתי שיהיה נכון לתחום את 

השטח בעצים ושיחים כדי להימנע מילדים או כדורים שבורחים אל הכביש. פניתי לקרן קיימת לישראל שיתרמו 
עצים ושיחים לטקס הקרוב. בעזרת איציק ויואש  211בשבט ואכן הם הסכימו לתת לנו   לנו עצים ושיחים לט"ו

בשבט הקרוב ניפגש כולנו לאירוע נטיעות של התרבות,  המבצע הושלם והצמחייה הגיעה לאפיקים בשלום. בט"ו
לשמוח עם הקהילה ולשמח את רודיק ז"ל בגן הממשיכים, כי הבטחנו שהגן הזה ימשיך לפרוח ולהיות מזמין לכל 

 חברי אפיקים.
 

אז מי שסקרן לדעת מה יהיה עתידו של הכביש שהיה פעם חלק מהדרך מערכת של  -הכביש שצמוד לשכונת הכ"ח
בעתיד הקרוב כביש זה יהפוך להיות אך  -אפיקים ופתאום עכשיו בזמן בניית השכונה נהפך להיות סתם כביש פנימי

 ורק כביש פנימי שמיועד לרכבי חרום )שלא נצטרך( ולפריקה והעמסה של ציוד לדיירי השכונה.
 

לאור הביקוש/השימוש הרב הוזמנו עוד שלושה פחים לאיסוף צואת הכלבים הכוללים  -פחים לאיסוף צואת כלבים
גם מתקן שקיות שאנו דואגים שתמיד יהיה מלא. אני ממש שמחה לראות את השימוש שנעשה בפחים אלו כי זה 

 אומר שלרבים מאיתנו חשוב ניקיון הקיבוץ.
 

שלא באשמתנו, בקצב איטי מאוד , לפעמים זה לטובתנו, בשבוע הבא ניפגש במועצה עם משרד הבינוי   -ולסיום
והשיכון להתנעה מחודשת של הכנת תוכנית בניין עיר או בראשי תיבות תב"ע היא מסמך בעל תוקף חוקי שנועד 

אפיקים. למה צריך את זה? כדי להסדיר ולהתאים את הצרכים לזמן -להסדיר את השימוש בקרקע בשטח נתון
הקיים כמו לעדכן את השטח של בית הספר שהולך לעבור, חילופי קרקעות שבית זרע נתנו לנו, שכונות 

להתרחבויות עתידיות, שטחים חדשים ונוספים לחניות, תיקונים שונים בתוך שטחי הקיבוץ וכו. תבע מכינים כל 
 ותהליך ההכנה של התבע ואישוריה לוקחים כמה שנים. 0102כמה שנים, האחרונה שאושרה היתה בשנת 

 
 שבת שלום

 אורית דומוביץ'

 אנו מודיעים על פטירתו של 

 ל"צביקה שגב ז
ומשתתפים בצער המשפחה 

 והחברים
 

 יהי זכרו ברוך

 אנו מודיעים על פטירתה של 

 ל"אילונה סמרי רז ז
 בתם של מרים וזאב סמרי ז"ל

 באפיקים 02בת מחזור 
 

 קיבוץ אפיקים משתתף בצערו של 
 אבי סמרי והמשפחה

 יהי זכרה ברוך
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 נערםתלטכרית-כר  תטכחננח תשלתאפרקרםת
 7-חודשים ארוכים מאז השבת הארורה של ה 2עברו 

באוקטובר. אצלנו באפיקים עברנו מאז הרבה אירועים, 
תרחישים, רמות מתח וכוננות משתנים. ובכל הזמן הזה, 
 כיתת הכוננות שלנו פועלת ביציבות ובמחויבות גבוהה.

מגוייסים ומגוייסת אחת, בכל  02כיתת הכוננות מונה 
 הגילאים ומכל היחידות )כמעט...(

לצד הפעילות היומיומית השוטפת, הכיתה עוברת אימונים 
מקצועיים עם ביה"ס להגנת הישוב וביה"ס ללוט"ר )לוחמה 
בטרור( של צה"ל, מטווחים, אימונים על פי תרחישים שונים 

 ברחבי הקיבוץ והקפצות בהתאם למצבים הביטחוניים. 

גם אצל המתבוננים מהצד וגם בכיתת הכוננות מורגשים 
 השיפור וההתמקצעות ביכולות.

הייתה אצלנו ביקורת  0102לראיה, בשבוע הראשון של ינואר 
 של פיקוד מרכז ובסיומה קיבלנו ציון לשבח.

שמירה בשער, פטרולים ביום  הפעילות השוטפת כוללת:
ובלילה ברחבי הקיבוץ, אבטחת ההסעות של בית הספר 

הקניית  -אפיקי ירדן בתחילה ובסיום יום הלימודים, ובכלל
תחושת בטחון לקהילת אפיקים, כל זאת במקצועיות ובמאור 

 פנים.

 אנחנו כאן עד שננצח.

 טחדעטתלובירםתעחבדרתוחץ
בימים אלו חשבות שכר של אפיקים נערכת להכנה והגשה מרוכזת של בקשות חברים עובדי חוץ לתיאומי מס 

אין צורך  - 0202חברים שקיבלו מכתב ממס הכנסה  על הארכת תוקף אישור תאום מס לשנת . 0102הכנסה לשנת 
 להגיע, אלא רק לשלוח את האישור למעסיקים.

בשני מקומות ויותר עליו להביא את תלושי שכר מכל מקומות העבודה, ומתבקש  0102כל חבר העובד במהלך שנת 
)או תלוש  0102עם תלושי השכר שלו מחודש ינואר  00/0/0202ועד ליום  42/0/0202-החל מלהגיע לחשבות שכר 

 שבידיכם( ואישור תושב על מנת לחתום על טופס הבקשה לתאום מס כאמור.  00/02
כל מי שיחתום במועד הנ"ל על הבקשה צפוי לקבל את האישורים המבוקשים בתוך פרק זמן קצר יחסית )תלוי במס 

 .0102הכנסה( כך שסביר שיוכל להגיש את האישורים למעסיקיו עוד במהלך חודש מרץ 
מי שלא יעביר את התלושים כאמור ויחתום על הבקשה לתאום המס במועד שצוין יוכל לפנות באופן עצמאי למס 

 הכנסה כדי להסדיר את הדרוש לו.
 

 מחלקת שכר -טירנית לימור 
 אגף הכספים

  6754996טל' משרד  
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 סרכחםתפגרשטתעםתאלחףתפרקחדתמיכזתרטחדטתפחקסת
 3.0.0102יום שישי 

 

 רקע
 על רקע המצב במדינה בכלל ובאזור בפרט ובהמשך ישיר לעבודה שעושה המועצה לחיזוק

 אלוף פיקוד המרכז יהודה פוקס וקציני צה"ל ומג"ב 3.0.02הביטחון, הגיעו ביום שישי 
 בכירים לעמק הירדן. הם נפגשו עם מנהלות ומנהלי הקהילה של יישובי המועצה הנמצאים

 תחת אחריות הפיקוד במטרה להציג בפניהם תמונת מצב ולענות על שאלות.
 

 סיכום הפגישה
 באוקטובר ובדגש -7אלוף הפיקוד פתח את הישיבה בסקירה מקיפה על המצב במדינה מאז ה 

 על המצב באזור עמק הירדן, האפשרות להתחממות הגזרה בצפון, תחושת הביטחון של
 התושבים, המצב בגבול ירדן ובמשולש הגבולות וכן היערכות הצבא באזור לתקופה הקרובה.

 

 אלה הנקודות המרכזיות שעלו בפגישה בנוגע ליישובי עמק הירדן:

הצבא ימשיך לפעול ולתת מענה ביטחוני מלא ליישובי עמק הירדן שתחת  0102אלוף הפיקוד הבטיח כי בשנת  •
 כולל הפעלת רבש"צים על כל המשתמע מכך. –אחריותו ללא שינוי ובאותו האופן בו הוא פועל היום 

פיקוד המרכז של צה"ל פועל להרחיב את תחום האחריות שלו עד לנהר הירדן, כך שיכלול בתוכו גם את דגניה א'  •
 ב', בית זרע ואפיקים. יודגש כי כך היה מצב הדברים בעבר וכעת הכוונה היא לחזור ולפעול ברוח זו.-ו

בנוסף הדגיש האלוף כי צה"ל הוא בכל מקרה האחראי הבלעדי על הגזרה מהבחינה הביטחונית, ללא קשר לכך  •
 שלפני מספר שנים התקבלה כאמור החלטה להעביר חלק

 מהיישובים לאחריות המשרד לביטחון לאומי. •

 כיתות הכוננות ביישובים שתחת אחריות פיקוד המרכז ימשיכו לפעול גם בעתיד ויאומנו על ידי צה"ל. •

צה"ל פועל להרחבת המענה הביטחוני באזור. בהתאם לכך שולש הסד"כ בעמק הירדן ולצד זאת צוידו החיילים  •
 בשלל אמצעים נוספים.

לאורך קו המים יותקנו מצלמות מיוחדות וכן ייפתח בחודשים הקרובים חמ"ל שיספק מענה לצרכי הביטחון.  •
 חמ"ל זה יוקם בשיתוף פעולה של המועצה, צה"ל ומשרד הביטחון.

 

 אלו הנקודות המרכזיות שעלו בפגישה בנוגע לגבול עם ירדן:

באוקטובר מפלס החרדה והרגישות עלה  7-גורמי הביטחון השונים מודעים היטב לכך שבעקבות אירועי ה  •
 מאוד בקרב כל הציבור במדינה.

באוקטובר נעשו פעולות רבות לחיזוק הביטחון לאורך הגבול המזרחי. האלוף הוסיף כי יוקמו באזור  -7מאז ה  •
 תשתיות חדשות וישודרגו התשתיות הקיימות ובכלל זה המכשול בגבול ואמצעי האיסוף.

יש לישראל ולממלכת ירדן אינטרסים זהים בנוגע לשמירה על הביטחון באזור ומתוקף כך גם קיים תיאום מלא  •
 בכל הרמות באשר לפעילות המתבצעת בשטח.

היריות הנשמעות באופן תדיר ביישובי קו המים הן יריות של צבא ירדן לכיוון נהר הירמוך כחלק מההתמודדות  •
 שלו עם ניסיונות ההברחה. נעשתה פנייה של צה"ל להוריד במינון הירי.

אלוף הפיקוד התייחס גם לידיעות השונות שהתפרסמו בנוגע למשולש הגבולות וציין כי בחלק גדול מהמקרים  •

 בחלקו המזרחי של גבול ירדן וסוריה בסמוך יותר לגבול עם עיראק. –מדובר באירועים שקורים רחוק מישראל 

המועצה האזורית עמק הירדן מבקשת להודות לאלוף פיקוד המרכז, יהודה פוקס, על נכונותו להיפגש עם מנהלות 
ומנהלי הקהילות של היישובים בעמק הירדן הנמצאים תחת אחריותו. המועצה תמשיך לפעול לחיזוק הביטחון 

 באזור ותחושת הביטחון בקרב כלל תושביה ולקיים קשר רציף וישיר עם כלל הגורמים במטרה לקדם מטרות אלה.

 בברכה,
 עידן גרינבאום

 ראש המועצה האזורית עמק הירדן
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 פונררנ תט יבח 
"בראשית ברא אלוהים, את השמים ואת הארץ, והארץ הייתה תוהו ובוהו. וחושך על פני תהום ורוח אלוהים 

 מרחפת על פני המים.
 ויאמר אלוהים: יהיו אור. ויהיה אור"

 החושך הזה, נכנס לחיים שלנו בשבעה לאוקטובר.
בימים האלה, האור הזה מתחזק עוד יותר. והאור הזה מגשר, על פני הפערים שאנחנו חושבים שיש בינינו, מגשר על 

 פני דעות שונות מחשבות שונות, תפיסות שונות.
לכולנו יש דעות כאלה או אחרות על מה נכון לעשות עכשיו, מה האסטרטגיה הנכונה, איך צריך להתקדם במלחמה 

 הזו ומה.
על המשא ומתן הנכון לעשות כדי שהם יחזרו ואנחנו יכולים להתווכח מכאן ועד הודעה חדשה על הדברים אבל יש 

 לנו הסכמה אחת והיא גם הבעת האחדות שלנו:
 כולנו, רוצים את החטופים, חזרה הביתה.

 וזה באמצעות הגדלת האור. בואו נגדיל את האור ביחד. –את החושך יש רק דרך אחת לגרש 
 )מתוך נאום שכתבה מירב לשם גונן, אמא של רומי החטופה לעזה(.

 ימים של מלחמה 011
 ימים שמדינה שלמה נלחמת על חייה שבלי השבת החטופים, לא תחזור להיות המדינה שהייתה. 011

בתוך כל העצב והלא נודע, אני מרגישה שמטרת התרבות בקהילה היא לחבר בין האנשים, ליצור מפגשים, לצאת 
 מהבית ולשכוח, ולו לשעה קלה, את כל הדאגות ומה שעובר עלינו.

ערב עם טעם של פעם וטעם של עוד. הערב יצא אל הפועל נפגשנו לערב בבאר הישן של אפיקים:  0202רגע לפני 
ביוזמה ובהפקה נהדרת של זיו לוריא, עוז קול ופרח שפירא )ועל כך זיו מספרת בכתבה שלה( ובתמיכת צוות עוזרים 

 יק שפירא וצוף שמשון.'חזק במיוחד: גלי פינסקי, ברצ

 

 יום שישי נציין את ט"ו בשבט: 4..0-ב

בגן הממשיכים לשתילות ונטיעות, מוזיקה  02:11נפגש בשעה 
 .ביחדנעימה, מדורה ופיתות על הטאבון ובעיקר נהנה 

 שלנו, זה מה שמוביל את התרבות השנה. ביחד ה
 בואו נעצים אותו ונשמור עליו.

 שבת שלום
 נורית גת פלס
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 עיבתפאב
ו נזרק רעיון לחלל האוויר. צריך לציין את סיומה של השנה הקשה הזאת, -בקפה של בוקר רנדומלי במרכזון ה

 וכניסתה של שנה חדשה שתהיה טובה אלינו. כי מכאן אפשר רק לעלות.
הימים הם לא פשוטים ורצינו להיות מדויקים בדרך בה נבחר לציין. לא ראינו לנכון להרים מסיבה, ומשם הגיע הרעיון 

של "ערב פאב". עלו כמה דגשים... רצינו קצת להחזיר את החיוך והצחוק לפנים, ליצור מקום מפגש של "ביחד" של 
 הקהילה החזקה שיש פה ויחד עם כל אלה לשמר את האינטימיות שלנו.

כבר ברעיון הראשוני עלה הלוקיישן של הבר הישן. תכלס, היינו סקפטיים בנוגע להסכמת הדרגים הממונים, אבל  
בטלפון הראשון כבר קיבלנו אור ירוק ואת ברכת הדרך מקורן. התרגשנו מהנכונות ומהבנת הצורך הקהילתי של 

 לעשות טוב לאנשים, דווקא עכשיו. 

 עם ניתוק השיחה התחלנו "להניע" עניינים...
להפיק אירוע מאפס וליצור מרחב מזמין בחלל שיש בו רק רצפה וקירות זה לא דבר פשוט. במיוחד עם כמות המדרגות 

 אז אפשר היה לדמיין את כל שעולה על רוחנו.  -המובילות אליו. אבל אם כבר חלל ריק
משולחנות של מועדון לחבר וכיסאות כתר. הבאנו  et p  t puדמיינו ישיבה בגובה שתיתן חווית פאב צעירה ויותר 

 מגוון רחב של סוגי אלכוהול, כדי שכל אחד יוכל למצוא את עצמו מבלי להתפשר והארנו את המקום בתאורה מדויקת.

בערב עצמו נוצרה אווירה נעימה, עוטפת ומגובשת לה יחלנו מאוד. כל אחד נתן מעצמו איפה שיכל ולקח חלק. אנשים 
נכנסו למזוג איזו כוסית מאחורי הבר כי רגע היה עומס, אחרים נתנו יד במוזיקה בעת הצורך והבנות בכניסה שעמדו, 

 או יותר נכון ישבו איתנות אל מול אנשים מבחוץ וילדים שהתקשו לוותר על כניסה לאירוע. 
הבר הישן מעורר באנשים בקיבוץ רגשות נוסטלגיים נפלאים של שנים אחורה. מה שיצר בליל מופלא של אוכלוסייה. 
הגיעו חיילים שהיו לרגע בבית ובאו לשתות כוס בירה עם החבר'ה. הורים שלקחו ערב של בייביסיטר כדי לנשום רגע 

אוויר, ביניהם גם משפחות המפונים שהגיעו לשמוח איתנו ולא הפסיקו להתנועע לרגע. בני אפיקים שגרים בחוץ 
 שריינו לעצמם ספה ללילה ובאו בשביל המקום הזה, שוב אחרי כל כך הרבה שנים כדי להרגיש את החיבוק החם שלו.
ניכר היה שהאוכלוסייה פה צמאה. צמאה לביחד, לאינטראקציה חברתית ובעיקר למקום משלנו, פה אצלנו. בתוך 
 הגדרות, בלי להניע את האוטו. פינה חמה בה כולם יודעים את שמם של כולם ומקבלים אותם בעיניים מחייכות. 

 ומדוע לא בעצם?
 הרעיון של הקמת פאב עלה לא פעם ונדחה על הסף מסיבות כאלה ואחרות וחבל. 

הוא רעיון מרגש שיכול לקרב בין אנשים וליצור מרחב מזמין של בילוי ושל ביחד. פאב יכול להפוך לחלק חיוני מחיי 
הקיבוץ, לשמש מקום מפגש למבוגרים וצעירים כאחד ולטיפוח קשרים, גם לשנים קדימה. כל זאת עוד מבלי להזכיר 

                                                  את הזוגות הרבים שקרמו עור וגידים ממש שם, מתחת לאדמה עם כוס גולדסטאר ביד.                                                     
תמיד יהיו סיבות "למה לא". יחד איתן יש גם המון סיבות "למה כן". בואו נתחיל לחבק פה יזמויות של אנשים 

 שרוצים לעשות בשביל הקהילה.

קיבוץ אפיקים הוא קיבוץ גדול מספיק כדי שיוכל לכבד את עצמו בפאב משלו. מרגיש שלכל פלח אוכלוסייה פה יש 
מרחב שעונה לצורך שלו. לגיל השלישי יש מפגשים יומיומיים במועדון עינב. לגיל הרך יש את "גן גורים", כמה וכמה 

אין  -גני שעשועים ואירועים משלהם שקורים מפעם לפעם. רק לאוכלוסיית האמצע, הגדולה משמעותית משני אלה
 מענה. לא אירועים, ולא מקום מפגש מותאם לו.
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אפיקים שרק מתחנן לחיים חדשים ושיחזרו למזוג בו משקאות מדי פעם, פשוט מרגיש כל כך  RABלקחת מקום כמו 
פעמיים בשבוע, בלי לקפוץ מעל הפופיק. פרויקט קהילתי, שכולם שותפים בו. כזה שהתשלום בו  -נכון והכרחי... פעם

רק בתקציב, אין התעסקות בכספים. מה שישמור על מחירים  משמחים לכל כיס ואת הפאב כמשהו פנימי ואינטימי. 
בכל ערב מישהו אחר עומד מאחורי הבר ואחר יהיה ממונה על להנעים את אוזנינו עם מוזיקה טובה ברקע. באווירה 

 טובה, חיוך וצחוק. 

נכון, יש במקום  הצלחת פרויקט פאב קהילתי תלויה במידה רבה במעורבות ובהתלהבות של הנהלת וחברי הקיבוץ.
הרבה עבודה. חשמל, מים, ביוב. דברים שהם לגמרי ברי ביצוע, במיוחד בהתחשב בזה שיש פה את כל אנשי המקצוע 

                                                                  הנוגעים בדבר. אחר כך כבר נתעסק עם על מה לשבת ואיפה להניח את הכוס. זה ממש לא בשמיים.                                          
 כל המוזכרים לעיל ממש אפשריים למימוש. -עם כוונות טובות והרבה נכונות מטעם הקיבוץ ותושביו

החלום של פאב קהילתי יכול בהחלט להפוך למציאות. כזו שמפתחת קשרים ומשפרת את איכות החיים של חבריו. 
מציאות שתוביל לידידויות מתמשכות, חוויות משותפות, תרומה לקהילה שהיא שלנו, ותחושת שייכות עמוקה יותר 

 בקרב חברי הקיבוץ. מה צריך יותר מזה?
 כמובן שכל הצעה ורעיון שעלה כאן הם בגדר הצעה ורעיון. בפתיחות מלאה למגוון דעות, שינויים, שכלולים והמלצות. 

תודה ענקית לכל אלה שתרמו את חלקם באירוע הפאב שלנו, מקבלת המפתח ועד לכיבוי האורות. בלעדיכם זה לא 
 יכול היה לקרות.

 זיו לוריא, עוז קול ופרח שפירא

 גרנטתלרתוברבט
 המועצה האזורית עמק הירדן, משרד הבריאות וחברת "כתר" יוצאות בפיילוט ראשון מסוגו עבור גמלאי העמק,

 במסגרתו יגדלו המשתתפים גינת ירק אישית בביתם.
 

 מהמועצה האזורית פנו אלינו בהצעה שנהיה אחד הקיבוצים הראשונים בפיילוט.
 חברים/ות! 01הרמנו את הכפפה ופנינו לחברים שמעוניינים להשתתף בפרויקט. בקלות הגענו ל

 

 -והמיזם יוצא לדרך
 קיבלנו שקים וכלי עבודה אדניות ושתילים.

קהילתי", נגיע לבתי החברים שנרשמו, נרכיב  את  8בשיתוף מתנדבים מכיתת הכוננות שלנו, שגוייסו ב"צו 
 האדניות, נמקם אותם ונשתול ביחד.

 

 המיזם בו ישתתפו החברים ילווה באשת מקצוע ממוחית בגינון וטיפול.
 בנוסף, יתקיימו מפגשים ופעילויות הקשורות לגינה ותוצרתה.

 עירית פורת, אורית רויטמן וסילבי פרידמן. את המיזם באפיקים מלוות
 

 חברים שנרשמו למיזם מאוד מתרגשים ומצפים.
 תודה למועצה שבחרו בנו.

בית אפיקים משתתף בצערה של נטע בזמן, 

 בתם של אסנת ויאיר וכל המשפחה

 על נפילתו בחאן יונס של בן זוגה

 ל"ניצן שסלר ז
 

 יהי זכרו ברוך
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 טיאר תארזטתרחפר?ת-ת23טפסרפסתעלתמקלהת
לא יכול היה להתעלם מהשינוי החיצוני העובר עליו  20מי שעבר בחודש האחרון בדרכו לחדר האוכל ליד מקלט 

 אסיה וצביקה לשם! -ומהצמד שמכסה אותו באבני פסיפס 
נראה שאסיה מנתבת את כוחותיה בימי המלחמה הארורים האלה למקומות של אומנות, צבע ויופי, בשביל הנפש 

 שלה, ומהתוצאה אנחנו נהנים ומרוויחים עוד פינה צבעונית ויפה.
שאלתי את אסיה מה ההשראה לעבודת הפסיפס? והיא סיפרה לי על דליה אומבין, אמנית צעירה על הרצף, 

שבהשראת ציור שלה נעשה הפסיפס. אסיה יצרה קשר עם אימא שלה ושתיהן מאד שמחו והתרגשו לשמוע על 
 המחווה הזאת.

תוספת של אסיה: בהדבקת הפסיפס על הרשת השתתפו חברות רבות וגם כמה ילדים. חלקם הגיעו פעם אחת, 
שנהנו לשחק  -בתיה שריג, רבקה הירשפלד, הלינה גוטמן, אירנה קפלון  -נמלות  2חלקן פעמיים ושלוש אבל היו גם 

 בפאזל עוד ועוד ובעזרתן הצלחנו להשלים את המלאכה לפני המבול שהציף את הסטודיו הזמני שלנו. 
תודה גם למורי רונן שמכר את האריחים מעזבונה של 

שרין במחיר מציאה. והכי תודה לרפאל פינצ'י, שהזמין 
אותנו לקחת מערימות האריחים שאסף לאורך עשרות 

את כל מה שמתאים לנו. בלעדי הנדיבות שלו,  -שנים 
גם הפרויקט הזה וגם פרויקט הספסל שקדם לו, לא 

 היו אפשריים.

תודה לאסיה וצביקה ולעוזרים מאחורי הקלעים על 
 צבעוני ומיוחד! 20שעשיתם את מקלט 

 מאיה אשכנזי

 דיחםת23מקלהתת-חלפסרפסתטבאת
אחרי ההצלחה של החזית הצפונית, ולאור בקשת הקהל החלטנו לעשות גם את החזית הדרומית של המקלט, שהיא 

 גם הכניסה המרכזית לחד"א.

בהדבקה של  למי שלא השתתפומלבנים( ולכן תהיה עדיפות  08אלא שהפעם נדרש להדביק שטח יותר קטן )סה"כ 
 הצד הצפוני והאפשרות פתוחה רק לנוער ומבוגרים.  

 משתתפים כל פעם.  3או  2-ההדבקה תהיה במרפסת חד"א בישיבה סביב שולחנות של חד"א ומוגבלת ל

הציור הוא של דליה אומבין, גם הפעם, ונעבוד על פי סקיצה בגודל אמיתי. תידרש סבלנות רבה ועבודה מוקפדת 
כמובן שהכל יהיה עם ליווי צמוד  -להתאמת החתיכות אחת לשנייה לפי הצבעים שבציור וההיצע שעומד לרשותנו 

 של אסיה. 

קבוצת וואטסאפ ייעודית תאפשר את ניהול ההדבקה, לכן כל מי שרוצה לקחת חלק מוזמן לשלוח לאסיה הודעה 
 בכתב בלבד!!!!

 ימי הפעילות יהיו:

 לאימהות וחברות צעירות בלבד. 01:03-00:11: 'א
   00:11-08:11 ':ב
   00:11-08:11 ':ד
  01:21-00:21 ':ה

 131-3202330מוזמנות.ים להירשם בטלפון של אסיה: 
 

 אורית דומוביץ', אסיה לשם

 צילום: מאיה אשכנזי

 הדמייה: אסיה לשם

הציור של 
 דליה אומבין
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 3232מטאיכרחן:תמאריחערתאפרקרםתבשנ ת
 ינואר

 חוזי השיוך נשלחו לכלל החברים. •

 מיקום ביה"ס אפיקי ירדן והחלפת קרקעות מגיע לדיון בוועד ההנהלה. •

 ענף התמרים: דירקטוריון נכסי מחליט להעביר את ענף התמרים למפעיל חיצוני. •

 התפרסם קול קורא: מנהל/ת לאגף בינוי ותשתיות. •

 בחודש.₪  220מבטאת עליה של ₪,  2,020פנסיית הרשם העדכנית  •

נכנסים לשלב ריצוף, איטום הגגות והתקנת אלומיניום. צפי לתחילת  -הבניה בגן בית מתקדמת ע"פ לוח הזמנים •
 .0102אוגוסט -אכלוס יולי

 אסיפת קיבוץ לבקשת חברים: עתיד ענף התמרים באפיקים. •

 : נפגש צוות היגוי להעלאת רעיונות, התפרסם קול קורא לעיצוב לוגו.011-מתחילים להתכונן לשנת ה •

 מתחומי האחריות של גן הנוי הועברו נושא התברואה לבינוי ותשתיות ואחזקת נוי אזור התעשייה עבר לנדל"ן. •

 ההגעה לסניף הדואר באפיקים בהזמנת "תור בקליק" מראש בלבד. •

 בני ובנות י"ב משתתפים במסע י"ב של התנועה הקיבוצית. •

 מסיבת דיסקו קיבוצית בחדר האוכל, בהפקת זיו לוריא ועוז קול. •

 מתחילים בעבודות שיקום חיצוני וצביעת מבנה הכלבו. •
 

 פברואר

 מפגש הסברה על חוזי השיוך בהשתתפות עורכי הדין ממשרד עו"ד שלמה כהן ושות' המלווים את השיוך. •

 )בית החולים הראשון לילדים(. 23הורסים את בית  •

 לפנות בוקר. הצופרים בביה"ס הופעלו. 2:01-ב 2.0הורגשה רעידת אדמה בעוצמה של  •

 גשמים רבים בסופת "ברברה". •

 אייל ברניב עזריה נכנסה לעבוד כאחות האחראית בבית אשלים. •

 נגד. -01בעד,  -030מצביעים בקלפי על אישור חידוש ביטוח בריאות קבוצתי.  •

ההדפסים המוקדמים של ליאו  -פתיחה חגיגית בגלריה ליאו רוט לתערוכת תחריטי לינולאום "חתכי נעורים"  •
 רוט מגרמניה. אוצר התערוכה: יקיר שגב.

 טיול ט"ו בשבט רכוב באופניים לזכרו של יהודה ליש בהדרכתו של צפריר פינסקי. •

 להקת 'טטה זזה' בהופעה באולם המופעים באפיקים. •

 מיזם קהילתי חברתי בספריית אפיקים. -תן של בגדים יד שניה-קח •

 בנות מכינת 'קמה' נפרדות מאפיקים. •

 עינב גלסמן נכנסת לניהול מלא של מערכת הגיל הרך. •

אספת קיבוץ בנושא מיקום ביה"ס אפיקי ירדן והחלפת קרקעות. האספה מאשרת את ההצעה להעברת ביה"ס  •
לשטח המוסד 'בקעת כנרות' בבית זרע. האספה מנחה להקצות חלק מהשטח שיתפנה לטובת החינוך הבלתי 

פורמלי ולמבני ציבור. האספה מסמיכה את ועד ההנהלה של הקהילה וועד ההנהלה של נכסי אפיקים ומנהליו 
 לפעול להוצאת העסקה לפועל בהקדם במהלך החלפת קרקעות.

 נגד. -82בעד,  -020מצביעים בקלפי על הצעת החלטה: החלפת קרקעות ומיקום ביה"ס אפיקי ירדן.  •

 מפגש הסבר בנושא מיסוי עם רו"ח אלברט לוי המלווה את השיוך. •

 שנים. מתפרסם קול קורא לחברות בוועד ההנהלה. 2ועד ההנהלה מסיים קדנציה של  •

 מתפרסם קול קורא ליו"ר אסיפה. •

 פיילוט סימון חניות שמורות בחניית הפרבר. •

עשרות מחברי ותושבי אפיקים משתתפים מדי מוצ"ש בהפגנות בצמח, בכיכר אפיקים וברחבי הארץ, כנגד  •
 ההפיכה המשטרית.

 
 מרץ

מתפרסם לחברים מכתב הסבר על השיוך, החלטות ועד ההנהלה ואופן ההתקדמות בתהליך כולל עדכונים/ •
 תיקונים של החוזים לאחר מפגשי ההסברה והדיונים הנוספים.
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חלופות: הבאת מפעיל חיצוני או השארת המרפאה  0הפעלת מרפאת השיניים באפיקים: מובאות לאספה  •
 לחבר/ה.₪  03-בהפעלת הקיבוץ והעלאת תשלום האגרה החודשית ל

 נגד. -007בעד,  -018מצביעים בקלפי על מנהל לאגף בינוי ותשתיות: איציק כהן מועמד לקדנציה שניה.  •

בעד  -02בעד העברת הפעלת מרפאת השיניים ליזם חיצוני,  -031מצביעים בקלפי על הפעלת מרפאת השיניים:  •
 המצב הקיים והעלאת האגרה.

אמפר וזאת על מנת שרשת  00הצעת החלטה בוועד ההנהלה כי עמדות טעינה ביתיות תהיינה מוגבלות עד  •
החשמל באפיקים תדע להתמודד עם העומס, וכן ממשיכים בהחלטת הקלפי על איסור חניית רכבים בתוך 

 הקיבוץ.

 מחווה למשה אלפרט ויצירתו במסגרת פסטיבל כנרת לסרטי טבע ומסע. •

+ במועדון עינב, מסיבת קיבוץ במרפסת חד"א, הגרלת משלוחי מנות, מבצע 31-חוגגים פורים: מסיבה לבני ה •
אפייה וחלוקת עוגות לפנסיונרים וליחידים בהתנדבות קהילתית נרחבת, הפרבר משתתפים בעגלאידע של מרכז 

 עידן עם העגלה "צ'רלי בממלכת השוקולד".

 חבר אפיקים ננשך ע"י תן נגוע בכלבת בחניית הפרבר. נערך מבצע חיסון לכלבי הקיבוץ. •

הוחלט לצרף את קיבוץ בית זרע לאירועי מגרש יום העצמאות. הם ישתתפו במימון, בהקמה ובהפעלה. לאחר  •
 התנגדות בקהילה הרעיון נגנז.

מפעל אות המתעמל התקיים בבית איתמר עם בנות נבחרת "ניצני הספורט" בהובלת המאמנים הוותיקים  •
 והמסורים עירית ויונתן פורת.

 הפרברניקים מארחים קבוצות מהעמק ומהרמה לטורניר כדורגל במגרש המסלול. •

 המועצה האזורית בונה מתקני משחקים בבית הספר באזור המרכזונים. •

 מגיעים לרגע ההחתמה על חוזי השיוך. מתחילים בזימון למפגשי החתמה אישיים עם עורכי הדין. •
 

 אפריל

 הצגת המועמדים לוועד ההנהלה: סיבוב ראשון. •

 הצגת מועמדות לתפקיד יו"ר האספה: ענבל בן יצחק, תמר הלחמי. •

 תמר הלחמי. -22ענבל בן יצחק,  -078מצביעים בקלפי על יו"ר האספה:  •

 סבב א'. -מצביעים בקלפי על חברים לוועד ההנהלה  •

 מתפרסם קול קורא להגשת הצעות לשימוש בכספי קרן תשתיות, נראות ומבני ציבור. •

 מכבסת אפיקים עוברת להפעלה וניהולו של גדעון חג'בי. מכונת הכביסה והיבשנים לשירות עצמי בוטלו. •

 מתוכנן שיפוץ, הנגשה וריענון פנימי למבני השירותים הציבוריים מול משרד בינוי ותשתיות וליד מיץ פטל. •

 נרכש כלי תפעולי לטובת עבודות הנוי. •

 פתיחת תערוכת יצירות אמנות שאספו נגה ואליקים אראל ז"ל בגלריה ליאו רוט. •

 פתיחת התערוכה 'המקהלה' של עודד הירש במוזיאון בית אורי ורמי נחושתן באשדות יעקב מאוחד. •

מבצע של התנועה הקיבוצית בשיתוף עמותת  –מבצע קהילתי איסוף תרומה כספית ומצרכים לחבילות לנזקקים  •
 "מאיר פנים".

 גיוס קהילתי מועט משתתפים לניקיון חדר האוכל לכבוד פסח. •

 על אדמת אפיקים. עליה לוי מסיימת את תפקידה כאם הסדר. 82-ליל הסדר ה •

 טורניר הכדורגל ע"ש סיון כהן בחוה"מ פסח. •

 טקס יום הזיכרון לשואה ולגבורה "רסיסים של אור מתוך האפלה". •

 גיוס להקמת המתקנים במגרש יום העצמאות. •

 0לזכרם של חללי עמק הירדן שנפלו במערכות ישראל. נבחרת אפיקים מגיעה למקום  27-מרוץ העצמאות ה •
 27:11:23בתוצאה 

 מגילת העצמאות נתלית על מגדל המים. •
 

 מאי

הצגת המועדים ליו"ר וועד ההנהלה: אמיר רומנו, ינון אסם והצעת חברים: דקל מנחמי. במהלך האספה ינון  •
הסיר מועמדותו ולאחר שחברים ביקשו ממנו שיחזיר את מועמדותו דקל מנחמי הסיר את מועמדותו. )לפני 

 הקלפי ינון הסיר מועמדותו(.
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 נגד. -012בעד,  -022אמיר רומנו:  -מצביעים בקלפי על מועמד ליו"ר ועד ההנהלה  •

 סבב ב'. -מצביעים בקלפי על חברים לוועד ההנהלה  •

 פרויקט של בי"ס אפיקי ירדן וקהילת אפיקים למען ילדי גן ורד. -"השביל החושי"  •

 יום העבודה האחרון של צוות מרפאת השיניים. •

 מבצע 'מגן וחץ', מפונים מהעוטף מגיעים לאפיקים. •

 טורניר הכדורסל של אפיקים. •

 ערב חג שבועות נחגג בדשא המסלול. •

 נפתחת עונת הרחצה בבריכת השחייה. •

 טורניר הכדורמים לזכרו של אברהם ניר. •

 החמ"ש מארח את קהילת אפיקים בחג שבועות. •
 

 יוני

 מתחילים בתשלומי מס שבח במסגרת הליך השיוך. •

 פיילוט בתשתיות הגז הביתי. •

 מסיבת הסיום של בית הספר אפיקי ירדן. •

 טקס סיום שנת הפעילות של פרחי ספורט בענפי ההתעמלות והטרמפולינה. •
 

 יולי

 מרפאת השיניים שודרגה ומתחילה לפעול בניהולם של ד"ר שמעון כהן ונטע אשתו. •

 כיתה י"ב מחזור ע"ה מעלים את מופע הסיום "עוגת שיש". •

התרעה על כוונה לחסום את הכניסה לאפיקים ע"י מפגינים התומכים ברפורמה המשפטית, לאחר שחסמו  •
 כבישים ושערים לקיבוצים שונים ברחבי הארץ.

 מחזור ראשון של התוכנית למעורבות חברתית באפיקים. •

 נערי הפרבר משתתפים ברפסודיה של התק"צ. •

 פחי המיחזור הכתומים הגיעו לאפיקים. •

 הותקנו עמדות טעינה חשמלית איטית לרכבים בחניית הפרבר; פיזור פינות לאיסוף גזם ברחבי הקיבוץ. •

 מחדשים את ארוחות שלישי בערב בחד"א, תוצר של מפגשי התוכנית למעורבות חברתית. •

חברים מאפיקים משתתפים בצעדת המחאה לירושלים, במאהל המחאה בגן סאקר ובהפגנות ליד הכנסת כנגד  •
 ההפיכה המשטרית.

 
 אוגוסט

 הוקם צוות היגוי לבית הספר 'אפיקי ירדן' החדש שיוקם במוסד בבית זרע. •

 שנים להיווסדו של הקיבוץ. 22אפיקים חוגגים  •

 .011-הקמת גינון עם עצי נוי וספסלי ישיבה בכניסה לאפיקים, לכבוד שנת ה •

 מפנים את מרתף בית הטבע ומעבירים לשם את כיתת המחשבים של אפיקי ירדן עקב מצוקת כיתות לימוד. •

 טקס הוקרה לצביקה אריאב, במסגרת אירועי ליגת הקיץ בכדורסל של עמק הירדן. •
 

 ספטמבר

 ילדי אפיקים עלו לכיתה א'. 02פתיחת שנת הלימודים.  •

 -לייסוד אפיקים; הפקת התוכנית "סליחה על השאלה  011-פתיחת אירועי שנת ה -ערב ראש השנה תשפ"ד  •
 אפיקים".

 הוגש ואושר בוועד ההנהלה נוהל הצבעה בקלפי. •

 נציגים למליאה. 0רשימות של נציגי אפיקים למליאת המועצה. ביום הבחירות המוניציפאליות ייבחרו גם  0הוגשו  •

פתיחת התערוכה "הכל נוצר במשפחה": תערוכת אמנות משפחתית של חביבה, צפריר ותרז פינסקי בגלריה ליאו  •
 רוט.

 בכדורמים. 22-טורניר הבנים ה •

 חוגגים סוכות בסוכה קהילתית בדשא המערבי; הפרבר מארח את הקהילה בסוכת הפרבר. •
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 אוקטובר

 מצביעים בקלפי על אישור המועמדות לוועדת קלפי: נעה בר חושן, סילבי פרידמן, נורית גת פלס.  •

 באוקטובר: מתקפת טרור רצחנית על יישובי עוטף עזה בבוקר שבת, שמחת תורה.  7 •

 טקס הורדת דגל ישראל לחצי התורן כאות לאבל והזדהות עם אחינו בקיבוצי ויישובי העוטף. •

קיבוץ אפיקים, יחד עם כל מדינת ישראל, נכנסים לתקופה של שגרת מלחמה וכוננות ביטחונית: כיתת הכוננות  •
מתגייסת, שמירה שוטפת בשער, כל שערי הקיבוץ סגורים, הוצבו עמדות בטון סביב גדר המערכת, צוות צח"י נפגש 
מידי יום, החמ"ל במזכירות פועל ומאויש כל שעות היממה, המקלטים והמחסות נפתחים ונעשים גיוסים לניקיון 
ולהשמשתם, מתעדכנת רשימת השיבוץ למקלטים ומחסות, מגיעים לאפיקים מפונים מעוטף עזה ומיישובי גבול 
הצפון, צוות תמיכה במשפחות החיילים הסדירים והמילואימניקים, איסוף ציוד ותרומות למען החיילים, ועוד 

 יוזמות קהילתיות רבות בהתנדבות.

 מגיעים להופיע באפיקים: להקת רוקפור, דיויד ברוזה, חמי רודנר. •

אזעקה בשל חשד לחדירת כלי טייס עוין לאזור הגליל והעמקים המזרחיים, יורדים למקלטים. האזעקה התגלתה  •
 כאזעקת שווא.

העבודה בשכונת גן בית התחדשה לאחר שבוע הפסקה שבו לא עבדו בעקבות המלחמה; מערכת החינוך עבדה רצוף  •
 (.8.01מלבד יום אחד )

 התקיים תרגיל פנימי של מערך צח"י הרפואה של אפיקים. •

 גרים במבצר ובמגורי הפרבר לשעבר. -מכינת גליל עליון ומכינת מעשה מתפנים מהצפון ועוברים לאפיקים  •

פעילות הפגה בהובלת אסיה לשם: הדבקת פסיפס על ספסל הבטון סביב בריכת הנופרים ברחבה הצפונית של חדר  •
 האוכל.

 שריפה בבית אלי לוזיה. •
 

 נובמבר

 באוקטובר. קהילת אפיקים מתייחדת בטקס זיכרון ליד מגדל המים. 7-מציינים חודש לשבת ה •

 מיצב באמפי למען השבת החטופים. •

 לאפיקים בעקבות המלחמה. 011-משהים את ארועי שנת ה •

 נערך קורס עזרה ראשונה אר"נ )אירוע רב נפגעים(; חולקו במקלטים תיקי עזרה ראשונה, תאורת חירום ומאווררים. •
 

 דצמבר

 נגד.-00בעד, -003: 0100מצביעים בקלפי על אישור דוחות כספיים לשנת  •

 מנהל הקהילה קורן רביב מודיע כי לא יתמודד לקדנציה נוספת. מתפרסמת מודעת דרושים למנהל קהילה. •

 קול קורא: השלמת חברים לוועדת ביקורת. •

היה המסורתי, מסיבה לכל המשפחה באולם -אירועי חג חנוכה: הדלקת הנרות וסיפורי התנדבות במלחמה בערב היֹה •
 המופעים, פסטיבל האור במתכונת סדנת פרחים מאירים במגדל המים.

 החמ"ש מארח את קהילת אפיקים בחג חנוכה. •

 התקבלה שומה כללית ומפרט כספי מרמ"י לעסקת המקרקעין של "חלופת האגודה" בקיבוץ אפיקים. •

 הובא לאספה אישור השומה והסבר מעו"ד והשמאי המלווים אותנו בתהליך. •

 נגד.-0בעד, -020מצביעים בקלפי על אישור שומה כספית מרמ"י:  •

 התקבלה פניה ממשרד החינוך לפתיחת גן זמני לילדי מפנים מקרית שמונה במבנה 'גן גורים'. •

 ערב פאב בבאר הישן מתחת לחד"א. •

 מערבית לחדר האוכל. 20פרויקט פסיפס קהילתי בהובלת אסיה לשם על מקלט מס'  •

 תינוקות. 01נולדו באפיקים  0102בשנת  •

 חברות וחברי אפיקים. 0הלכו לעולמם  0102בשנת  •
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 ירארחןתעםתנחיר תפלסתעלתנפרל חתבשברתטומאסתשלתעחמי,תונרךתבגיערןת"צבי"
 מי הוא עומר?

עומר היה חניך בגרעין "צבר", בנים ובנות שעלו מארה"ב כדי לשרת בצה"ל ועברו 
 הכשרה מקדימה באפיקים. כל אחד אומץ ע"י משפחה באפיקים עד הגיוס לצה"ל.

עומר אומץ ע"י המשפחה של אילה ונמרוד פינסקי, בזכות היכרות משפחתית שקדמה 
 להגעתו לאפיקים.

עומר נולד וגדל בניו יורק בלונג איילנד, להורים ישראלים. התחנך בביה"ס יהודי, יודע 
עברית על בוריה. הוא התקבל לאוניברסיטה, ואז החליט לעלות לארץ למשך שנה 

הגיע  0101ובהמשך גם החליט להתגייס לצבא וכך הגיע לגרעין "צבר". באוגוסט 
 לאפיקים עם הגרעין.

הוא בחור מאוד חברותי ומעבר לחבריו בגרעין התחבר לחבר'ה צעירים באפיקים 
והתאהב בקיבוץ. למרות שקיבל זימונים לטייס ולסיירות שונות הוא החליט ללכת 
 לשריון. הוא ראה בשריון שילוב של כל החילות וישר כיוון גבוה ורצה להגיע לקצונה.

 בשבעה לאוקטובר היה בתורנות שבת עם הטנק שלו ונחטף לעזה.

 מה הקשר שלך לעומר?
 אני הייתי רכזת של גרעין צבר כשעומר היה בגרעין.

מאוד נקשרתי אליו והרגשתי אליו חיבור כאילו היה אחד מבני. הוא היה קרוב לליבי. 
באפיקים הוא היה שנה, מאז שהתגייס ועזב את הקיבוץ הוא שמר על קשר. כשהוא התגייס לצבא הוא לא בא הרבה 
לחופשות אבל בכל פעם שהוא בא לחופשה הוא בא גם אלינו. מלבד הקשר אתי, הוא ותום בני חברים מאוד טובים 
וכל אחד בא אצל השני. באופן כללי הוא התכוון להתקדם בצבא, ולא חשב על חזרה לארה"ב. הוא אוהב מאוד את 

 ישראל ואת אפיקים.

 איך נודע לך על עומר בשבעה לאוקטובר?
בבוקר בידיעה שעומר נשאר שבת במוצב ניר עוז. שלחתי לו הודעה, לברר מה קורה אבל  7/01-התעוררתי בשבת ה

הוא לא היה זמין. השעות עברו ובינתיים נחשפנו לחדשות ולסרטונים. באחד מהם ראינו את הטנק של עומר. והיינו 
מאוד מודאגים. בערב דיברתי עם הוריו בארה"ב. אילה פינסקי, אצלה היה מאומץ, מקושרת בשריון ניסתה להשיג 
פרטים על עומר והסתבר שהוא לא הופיע באף רשימה, לא של החללים, לא של פצועים ולא של ניצולים. כאשר הבנו 

שיש חטיפות, הערכנו שיש סיכוי גדול שעומר נחטף. למחרת הסגן שלו במחלקה מאלומות נפצע ותום בני הצליח 
לדבר איתו. התברר שהוא ראה את הסרטון, שאנחנו ראינו, ואימת שאכן הטנק הוא של עומר והצוות שלו. ראו 

שרחפן מפיל על הטנק פצצה, הטנק נדלק ועלה באש ולא הייתה ברירה אלא לצאת ממנו. ואכן בסרטון ראינו שעומר 
 יוצא מהטנק ללא פגע.  

 מה עם המשפחה של עומר?
הודיעו  8/01 -לאחר התייעצות שלחתי להורים את הסרטון. הם עצמם חיכו יותר מחודש עד שהעזו לראות אותו. ב

להורים באופן רשמי שעומר חטוף ומאז הם נלחמים על עומר והחטופים האחרים. הם הגיעו לאנשים בעלי תפקידים 
בממשל האמריקאי, כולל מספר פעמים נפגשו עם ביידן. ביידן אמר להם באחת מן הפגישות שחשובים לו החטופים 

האמריקאים אבל גם כל החטופים האחרים. בחודש האחרון הם היו בארץ. מאוד מפריע להם שלא מדברים על 
החיילים. הם נפגשו עם כל גוף תקשורת אפשרי כדי לחשוף את סיפורו של עומר. אבא שלו גם היה במשלחת של הורי 

 החטופים האמריקאים לקטר. לדבריו הוא יצא משם באופטימיות מסוימת.
ידידה של עומר סיפרה, שבאחת השיחות שלה עם עומר הוא אמר שהוא יודע שאם יקרה לו משהו, ההורים שלו 

 יהפכו את העולם כדי לגרום לשחרור שלו והם באמת עושים את זה.

 מה יודעים על נסיבות חטיפתו של עומר?
מהשבי לא יודעים שום דבר. מפקד הטנק השני שהיה באותה שבת אף הוא בתורנות, סיפר שהם קמו לתרגולת בוקר 

וידוע לו שלילה לפני כן עומר דיבר עם ההורים וסיפר להם שהורידו את הכוננות לרמה הכי נמוכה ושהולכת  3:21-ב
הם זיהו תנועה ליד הגדר. וכאשר התקדמו לעבר הגדר, עומר והטנק של  התקדמו  0:21להיות שבת כיפית. קצת לפני 

לעבר הפרצה הגדולה והטנק השני התקדם לעבר פרצה קטנה יותר. במוצב היו שני טנקים. ברגע שהם נפרדו נותק 
הקשר בין שני הטנקים וכאשר הטנק השני חזר לעבר הטנק של עומר לבדוק מה קורה, אנשי הצוות הבינו שהיה 

 אירוע, אבל נבצר מהם לדעת קונקרטית מה קרה לצוות של עומר. הטנק היה שרוף. 

 -נורית מבקשת להזכיר את עומר בכל הזדמנות שמדברים על החטופים ומייחלת לשובו של עומר ושל כל החטופים
 במהרה, בריאים ושלמים!

 ראיינה: עפרה בורנצוויג
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 מסעתורלחץתשלתובירםתעלתאיבע
 כתבה של הגר רם מתוך מגזין 'החיים הטובים'

, וטרינר, בן קיבוץ אפיקים וחבר קיבוץ דגניה ב', ניר אלפרטארבעה ימים אחרי שפרצה הנוראה שבמלחמות, היה 
בביקור עבודה שגרתי ברפת של קיבוץ אורטל. שם, בין הפרות המוגנות והמטופלות חשף בפניו מנהל הרפת פוסט 

ז"ל שנרצחו בבארי.  איילת ומני גוארד, בנם של גוני גודארדוים שפורסם באינסטגרם ובו בקשה קורעת לב שכתבו 
הכלבה אלכסיי גוני וים ובנם התינוק פונו למלון בים המלח. בפוסט שפרסמו פנו לעזרה וביקשו לנסות ולאתר את 

 שנותרה בקיבוץ השרוף והחרב.  מקיבוץ בארי
 אני מביא להם את הכלבה" אומר ניר.  -"ואני החלטתי באותה שנייה שלא משנה מה

 

 אלפרט פרסם בקבוצה הווטסאפ של דגניה ב' קיבוצו, הודעה על כוונתו לצאת לדרום הבוער. 
 'רוב רוי'הבעלים של אתר התיירות  מעיין,''שאלתי מי רוצה ומוכן להצטרף ומיד קיבלתי תשובה משכנתי  ניר:

, שעובדת אתי בקליניקה הודיעה שהיא מצטרפת. בשמת דאגה בשמת מורשהיא ובנה ובת זוגו מצטרפים אלי. גם 
כלבים; עוד  02מכלביית אפיקים נתן לנו את רכב הכלבייה שיכול להכיל ולהוביל עד  יניב אסםלציוד רפואי מלא; 

ובחורה מופלאה  'אחים לנשק'שני וטרינרים הצטרפו אלינו ויצאנו לדרך. תוך כדי נסיעה יצרתי קשר עם קבוצת 
לקחה על עצמה את האחריות לדאוג לנו לכל מה שצריך. היא ציוותה אלינו ארבעה רכבים של 'אחים נטלי בשם 

לנשק', כולם מצוידים בנשקים ותחמושת, וככה, תחת אש, עם מחבלים בשטח, הגענו, קבוצה של שישה רכבים 
למחסום של הצבא. הסברנו את מטרת הנסיעה, הקשבנו להוראותיהם וקיבלנו אישור מעבר. המשכנו לבארי. בדרך 

ראינו את הגיהינום. המון גופות. המון חיילים. רכבים שרופים. תופת. זה היה מסע סוריאליסטי בין תמונות של  
 חיילים יושבים בין גופות של מחבלים ואוכלים מקופסאות שימורים. 

הגענו לשער של בארי ושם חיכו לנו המון חיילים וכמה מחברי הקיבוץ עם כמה כלבים שנאספו על ידם. היו שם 
כלבים פצועים, מפוחדים עד מוות, בשוק ובחרדה. חלקם הסתתרו מתחת שיחים וסירבו להתקרב. טיפלנו בשטח 
במי שהיה אפשר. לא את כל הכלבים הצלחנו לקחת אתנו. חלק ברחו. כלבה אחת שכן לקחנו הייתה ברמת חרדה 
כזו שהייתי חייב לטשטש אותה כדי שניתן יהיה לטפל בה ולהסיע אותה. בסוף העמסנו על הרכב ארבעה כלבים, 

 שבשבילה בעצם יצאנו לדרך והייתה הטריגר למסע ההצלה''. אלכסיי ביניהם גם את הכלבה 
 

מבארי נסעה משלחת הצלת הכלבים לכפר עזה, בעקבות דיווח ובקשה לאיסוף כלבה ''שחייבים לקחת'' אבל בדיוק 
 אז התרחשה חדירת מחבלים נוספת וירי מטורף וניר וקבוצת המחלצים נדרשו להתפנות מהאזור. 

 

הם הצליחו לצאת בשלום משטח האש. צוות אחד לקח את אלכסיי לבעליה במלון בים המלח וניר עם שלושה 
 כלבים נוספים המשיכו צפונה. 

בכפר טרומן שקלט אותם באהבה ואת  דוד משה'"שני כלבים שלא מצאנו את בעליהם הבאנו לחווה של ' ניר:
 ' לקחתי לביתי. ביאההכלבה הרביעית ששמה '

ביום שלמחרת שכנתו בקיבוץ לקחה את ביאה לכפר ורדים שם התאחדה 
אשתו ותינוקם, שחולצו גם הם מהממ"ד בבארי  ,תום קרבונהעם בעליה 

 שעות.  00-אחרי יותר מ
את עוצמת הרגשות והדמעות שנשפכו במפגשי הכלבות עם בעליהם אי 

 אפשר היה לעצור. 
בהמשך הוקם פורום רחב של אוהבי בעלי חיים שרק רוצים לעזור ופועלים 

 לחילוץ כלבים נוספים וחתולים מיישובי העוטף. 
בפנסיון החתולים במרפאה שלו באפיקים מארחים עכשיו ומאכלסים 

 בחינם חתולי העוטף שנאספו ע"י המתנדבים.
 

 מה החשיבות בהחזרת הכלבים וחיות הבית לבעליהם?
החשיבות היא מעל ומעבר לתיאור במילים. הכלב שנותר מאחור וניצל  ניר:

מהטבח וההרג, הוא לעיתים השריד האחרון של החיים שהיו לפני התופת 
ולעולם לא יחזרו לקדמותם. המפגש בין הכלב לבעליו או לבני המשפחה 

 שנשארו הוא מעבר למילים. 
 

 גם לכלבים, כמו לבני אדם, נצרבת ונשארת טראומה? 
בוודאי. רק לחשוב על מה שעבר עליהם זה טירוף. טירוף. כלבים חווים 



21 

 

 טראומה ויש דרכים לטפל בה, באמצעות תרופות ובאמצעים נוספים. 
 

 חשת פחד במהלך הנסיעה, המבצע? 
כשהייתי באירוע הייתי מפוקס וחדור משימה. להגיד שזה נכון לסכן חיים של כל כך הרבה אנשים לשם כך? אני לא 
יודע. אבל זה מה שהרגשתי וזה מה שרציתי לעשות ועשיתי. ולראות כלב שמתאחד עם בעליו אחרי שעברו את מה 

 "אנחנו זה לא הם". אנחנו לא רוצחים.  -מביא לתחושת סיפוק עצומה וגם לתחושה מסוימת של שפיות -שעברו

 מטתממשרכרם?תמטתזטתטשםתטזט?ת-מןתטאיכרחן:תגןתטממשרכרםת
היה לי זיכרון עמום כילדה בביה"ס היסודי, לכן פתחתי  מי יודע או זוכר למה לגן הממשיכים ניתן השם הזה בעצם?

 את עלוני אפיקים הישנים כדי למצוא איך הוקם הגן ואיך זכה לשם הזה.

ציינו את שנת היובל לעליית אפיקים לקרקע, זאת היתה שנה שופעת באירועים. האירוע שפתח את  0280בשנת 
 :00.0.0280מתאריך  273ועל כך נכתב בעלון אפיקים מס "כנס ההכשרות". אותה שנה היה 

 בריכוזו של אוסקר קול נפתחה שרשרת הפעילויות לציון שנת היובל לעלייתנו על הקרקע.

לפברואר, בהתכנסות חניכי אפיקים הנמצאים בעשרות קיבוצים בארץ. ההתכנסות  03-האירוע המרכזי הראשון היה בשבת ב

)במקום בו שכנו קבוצות הנח"ל באפיקים(, ב"מחנה הממשיכים" שנערכה סמוך לחג ט"ו בשבט היתה בסימן הנטיעה 

 שנועד לשמש מקום לנופש פעיל.

הטקס החל בדברי ברכה קצרים לאורחים על ידי עדנה רוט. חייקל רוזן קרא את מגילת היסוד. מקהלת בית הספר בהדרכת 

סקר את דרך הקיבוץ בתחום  -אסתר קרפ שרה שירי ט"ו בשבט ומשירי תנועות הנוער. ישראל חופש הביא את דבר הקיבוץ 

חינוך הנוער לחלוציות ולהגשמה במשך עשרות שנים. הפעולות בתנועה בחו"ל, בהכשרת גרעינים באפיקים, חינוך חברות 

קבוצות קיבלו הכשרתן באפיקים.  011-מעליית הנוער, קבוצות מתנועות הנוער בארץ, פלמ"ח, נח"ל, הנוער העובד ועוד. כ

עוד ציין את התמורות שחלו לרעה ביחס לתנועה הקיבוצית מצד השלטון החדש בארץ, הבקיעים בפנים התנועה הקיבוצית 

כעדות לברית הכרותה בינינו  -"מחנה הממשיכים" והאתגרים הנצבים בפנינו. בסוף דבריו הצביע על נטיעת החורשה כ

 לבין חניכינו.

במרכז החברתי, במפעלים של צח"מ, חמד ולחזות בתצוגה שנערכה על ידי הארכיון  -ציבור החברים יצא לסייר בקיבוץ 

 תיעוד ותצלומים של כל הגרעינים שקיבלו הכשרתם באפיקים. -שלנו 

לאחר הסיור נערכה בחדר האכילה מסיבת "שבת אחים", המנחה היה עמיקם 

אסם. בחלק האמנותי הופיעו אתי קן ו"הבחורים מאפיקים". בשם המחנכים 

 -וחברי אפיקים דיברו: תחיה גלבוע, שמעון הלמן, אודי צרי. ובשם הגרעינים 

עזה. -סירני וכפר-חברי מעגן, נצר

הם גם הודיעו על נטיעת עצים 

והרשמת אפיקים ב"ספר הזהב" של 

הקרן הקיימת לישראל. לפני 

שהתפזרו קיבלו הנציגים שתילים 

 לנטיעה בקיבוציהם.

זה היה יום גדול לחברי אפיקים 

ולכל אלה שהתכנסו ב"כנס 

 ההכשרות".
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 טמשךתסרפחיתונחכרר תט ימרלרםת-סרפחיתמעשטתבמקחםתביכטת
 )להם צריך  להקדיש כתבה נפרדת(. "מועדון העמק" לינואר התקיים אירוע החורף של  0-ב

לאוקטובר. האירוע התקיים בשפיים וקהילת כפר עזה  7-בין חברי המועדון, גם חברים מקיבוץ כפר עזה שנרצחו ב
במקום  -כנרת, הוקראו  'הוזמנה. במהלך הערב נערך טקס זיכרון ודברים אלו, שנכתבו על ידי ארז דורי, בן קב

 ברכה:
 

 מהלב.... –מעשה שנעשה מהמקום הכי נכון 
, אבל מפאת העובדה 8לאוקטובר אל הדגל, נקראו בצו  7-חבורה של ברנשים, מאנשי "מועדון העמק", נקראו ב

 שהם נושקים כבר לעשור השביעי בחייהם, הם נקראו אל הדגל בעיקר מצו מצפונם.
במסגרת תפקידם נקלעת החבורה לבסיס בדרום הארץ בחיפוש אחרי אוצרות שאפשר להשמיש ולרתום למאמץ. 

באחת הפינות מונחים גם קנים של תותחי וולקן ישנים.. שואלים אם אפשר להעמיס? .."קחו מה שבא 
 לכם.."...ומעמיסים.

ובליבם נרקם רעיון: נבנה חנוכייה מהקנים ובבסיסה שן של מחרשה, ונעניק אותה במתנה מחברי מועדון העמק 
 לחברי כפר עזה. 

 למה חנוכיה? כי יש לנו קנים של וולקן והימים ימי חנוכה וזה מסמל אור וגבורה.
גבולנו", כך כתב יוסף  יעבור שם ולמה שן של מחרשה? כי "במקום בו תחרוש המחרשה היהודית את התלם האחרון

 טרופלדור..
אז יש קנים ויש רעיון ויש מטרה נעלה, חסרה רק המחרשה. יוצאים לחיפושים ברחבי העמק המזרחי ושם בין 

הקוצים, מעלה חלודה, מזדקנת לה המחרשה בטוחה שסיימה כבר את תפקידה ההיסטורי בבניין הארץ 
הזו..שואלים אם אפשר להעמיס? "קחו מה שבא לכם.." ומעמיסים ומובילים אחר כבוד את כל הברזלים החלודים, 

 שוגי מאפיקים. –הישנים, שחשבו שסיימו את תפקידם ההיסטורי אל המסגר הכי טוב בעמק 
 ושם באפיקים... מחברים את הרעיון, את הנשמה והלב, את הברזלים, את כולם ביחד לחנוכייה המיוחדת הזו.

 ועכשיו הברנשים האלה מגרדים בראש ומתלבטים... מה נגיד? איך נברך? מה נשיר?
ביום שני האחרון עלה בליבם הרעיון לשיר את "שבחי מעוז" של נעמי שמר. שיר שמתאים למעמד ולסיפור מכל 

 הבחינות...ולא ידעו עד כמה.
כי מסתבר שאת ההשראה לשיר קבלה נעמי שמר בחג 

בעת ביקור במעוזים שעל שפת תעלת  0202החנוכה של 
 סואץ. 

שם, באחד המעוזים מראים לה חנוכייה שעשויה 
מתרמילים של פגזים, מוצבת על שפת התעלה ובזמן 

 הביקור מדליקים את החנוכייה ושרים את "מעוז צור.."
ואת החנוכייה ההיא מי יזם ויצר? מפקד המעוז בו היא 
ביקרה, מיכאל רכס שמו. רכס ז"ל היה נכה צה"ל, גיבור 

  .מלחמת יום כיפור ואב שכול לנווט שגיא רכס ז"ל

ורכס היה אז חבר קיבוץ כפר עזה, קצין מילואים 
 שהתנדב לתגבר את אחד המעוזים מול תעלת סואץ, 

ומאיפה הגיע רכס לכפר עזה? מקיבוץ אפיקים אליו הגיע 
 כילד ניצול שואה מיגוסלביה. זוכרים איפה הסדנא של המסגר הכי טוב בעמק? 
 איפה שחוברו יחדיו הרעיון, הלב, הנשמה ו..הברזלים, שמסתבר שלא נס ליחם.

 0שנה יוצרים  33ככה, עם איזו יד יד נעלמה שמכוונת, קמים להם אנשים עם רוח ואמונה, ובהפרש של כמעט 
 חנוכיות שיום אחד מתחברות להן יחדיו ומשתלבות בסיפור של העם המופלא הזה

 

 אז זה הסיפור, זה המעשה, אלה החיבורים וזו בעצם הברכה:
 אנשי הרוח, אל תלמדו אותם על אלוהים הם"עובדי האדמה 

 מעולם לא ראיתי אמונה חזקה מזו של החקלאי התלוי בגרמי שמים" )אבנר ולר(
 שתמשיכו לחלום ולהגשים, לחרוש ולזרוע, להאמין ולאהוב

 באהבה וחיבוק מהאנשים של מועדון העמק.

* על היוזמה והביצוע: גיאצ'וק מבית השיטה )גיא גלבוע(, גלילי מאיילת השחר )טל גלילי(, גל כנרתי מכנרת 
 ושגיא גרה מאפיקים
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  דעטת-טאםתטבוריטתבאטיחןתביקתטראתבחקיתשלתרחםתודש,תחעחדת
 מבקר המדינה קבע ומצא לא מעט כשלים בכוננות המדינה וצבאה.

 זה לא הזמן. -יש מי שיטען
התותחים יורים, חיילים נלחמים, מי לוקח את זכות הביקורת? הרמטכ"ל הרצי הלוי נלחם עם חיילינו מעבר 

 לגבולות. 
 חוזר ומתחלף ב"מרכבה", ב"נמר" ובלוחמת גרילה. 8011קונספט 
 אלף מפונים, מספר זהה של מילואימניקים. 001-מעל ל

המטוסים ויריות הירדנים מעוררים אצל כולם חשש, אבל יש מי שמרגיע. את הרגיעון אנחנו לא קונים בשקיקה 
 ולכן הרשות מקבלת פניות רבות.

הורים מסתובבים בתחושת תעוקת בטן. ילדים מחכים להוריהם, נשים ובנות זוג פשוט לוחמות את היום יום 
 בהמתנה ובתקווה.

 אפיקים, שזה הבית האמיתי, נותן רוח גבית ושומר על קשר חם.
 הכניסה לאפיקים היא מהשמורות שיש, ולכל הבאים יש הרגשה שמישהו טוב שומר על הבית.

 ילדי אפיקים מסתובבים בחופשיות ואפילו שער בית קברות נפתח לזמנים קצובים.
 

מכללת כנרת נותנת מענה חלקי למפונים וקיבוצי העמק, בעלי צימרים, הפכו להיות מנהלי קהילות ולא מנהלי 
 תיירות ונופש.

 מקלטי העמק קיבלו תב"ר, תקציב לטיפול, מה שלא בהכרח מעיד על מצבם הטוב גם לאחר הטיפול.
 יש בעמק מי שמאמין שאצלנו זה לא יקרה. הניקיון שבוצע ופינוי הציוד הוא עזרה ראשונה.

 אין ספק שאפיקים חייבת לעצמה טיפול ותקציב אמיתי לשידרוגם.
 

 שלושה חודשים מחוץ לבית מצדיק מענקים(. חיילי המדינה קיבלו ויקבלו מענקים )להיות 
בנושא הקלות בתשלומי מס למינהל מסתבר שחיילי אפיקים, כמו עוד קיבוצים, לא  בבדיקה מול קיבוצי התנועה

 יוכלו ליהנות מההטבה.
 חשבתי לתומי שזאת היא שעת גדולתנו בה אנחנו יכולים להיות הראשונים שמקלים על חיילינו באפיקים.

 אם המדינה לא חושבת שמגיע לנו זה לא אומר שאנחנו לא יכולים לתת מספר הטבות.
 יום. 21למשל הנחה משמעותית בשכר דירה לחיילים שלא כאן 

 הנחה בתשלום המס למנהל )הקיבוץ סופג וההרגשה משתפרת(. 
 

בינתיים בתוך הקהילה השתלבו בנועם שתי מכינות עם חבר'ה מצויינים, משפחות מפונים מהצפון שוכרות דירות 
 באפיקים, הגיל הרך, בית ספר והחינוך המשלים פשוט קיבלו אותם נהדר.

 מתקני הספורט, מיץ פטל ואולם המופעים מתמלאים בפעילות, גם המכינות וכמובן גם אנחנו.
 הנהלת אפיקים פתחה זרועותיה למכינות ולאורחינו.

 אנחנו עומדים בפני שנים רבות של מכינות באפיקים כי מסתבר שהם גילו כמה טוב פה.
 אנחנו נהנה מפעילות משותפת וחברה צעירה, לנו ולצעירי הקיבוץ.

 הם יישארו כאן גם בסופי שבוע וביחד עם רכזות התרבות והספורט אנו צפויים לשינוי מהנה במגוון תחומים.
 

 מיליון ש"ח בחלופת האגודה. מהלך מבריק שהבשיל וטופל היטב. 21אפיקים תשלם למנהל 
 כל מי שמדבר עם חבריו מחוץ לאפיקים מבין ויודע כי יש כאן דיל מעולה.

 צריך להגיד תודה וזאת למרות, ולא בזכות התקופה.
 

 ביקורת פנים קיבוצית
ידי האספה ומקבל עליו באישור האספה שניים או שלושה נושאים שהקיבוץ רוצה לבדוק מידי -גוף חיצוני הנבחר על

 שנה.
 חברי קיבוץ ואלו ינהלו את התהליך. 3-7למשל "מצב החסה בשטחים". הקיבוץ יבחר לוועדת הביקורת 

 ידי המבקר החיצוני, שאגב מוגדר כמבקר פנים.-הבדיקות החשובות יבוצעו על
 הנוהל:

 הציבור מציע נושאים לביקורת. •

 הוועדה מסננת מתוכם נושאים חשובים. •

 הנושאים מגיעים לאישור האספה ומבקר הפנים יוצא לעבודה קצובה בזמן ובתקציב. •
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 -ואז
 לאחר שהמבקר מסיים הוא מעביר את החומר לוועדה.

 לאחר שהוועדה נחשפה לביקורת זאת מועברת ראשית למבוקרים לתגובתם תוך זמן קצוב.
 משהחומר מקבל הערותיו הוא נחשף בהדרגה לציבור וכמובן לוועד המנהל.

 הציבור מצביע בסיום שהוא מאשר שהבין את הביקורת.
 הביקורת הציבורית היא תנאי הכרחי לקיום קהילה בריאה.

 

 -אפיקים עברה תהליכים מרחיקי לכת
 שיוך, מכירה, חלוקה, מיסוי, תמורות ושינויים בבניה, קולות קוראים ומכרזים..

אנחנו כקיבוץ החפץ בעתידו וביטחונו החברתי מחויבים להפעיל את מערך הביקורת, גם, אך לא בעיקר כדי 
 להראות שהבית מתנהל נכון ולא כצעקתה לעיתים.

 כל מי שמילא תפקיד מודע לביקורת העזה.
דווקא, ובעיקר בימים אלו, וועדת ביקורת היא הגנה על ההנהלות ולא כפי שניתן לשער שזאת תצא נגד המערכת 

 וההנהלות.
 

 הבית של כולנו
 בקרוב ובשעה טובה שכונת 'גן בית' תהפוך להיות שוקקת חיים.

 יש מי שיטען כי ניתן שהבניה כבר תהיה שלב אחד קדימה, אבל מי שזוכר, בניה תמיד לקחה זמן.
 מתקני הספורט פעילים מאד והבריכה כבר מתחממת על הקווים.

השנה הבריכה תהיה עמוסה יותר מכל השנים. החורף המתקשה למלא את הבארות עדיין מרטיב כאן את הדשאים 
 הירוקים.

 בט"ו בשבט קק"ל תיתן לנו עצים לתחושת נטיעות שבטיות.
 מדיי החיילים כבר ממתינים לכביסה ואולי לחזור לארון.

 הצפון לא שקט ואנחנו חייבים לעצמנו קהילה חזקה וצפון בטוח.
 יש מי שמהרהר שוב על הוצאת בית הספר מקיבוצנו ומתנחם בכך שיש לנו חינוך משלים וגיל רך מצוינים.

 בית הספר שיבנה בבית זרע חייב להיות בית ספר חדיש ומלא חלופות לימוד ולא מרכז קרוואנים.
 

 אפיקים מסיימת שנה מאתגרת.
אני משוכנע שהבית החזק והטוב שלנו ימשיך לכוון כלפי מעלה בכל התחומים ולעולם לא ישכח איפה היינו לפני 

 שנה ואיפה אנחנו היום. 43

 יישר כח לעושים!
 יניב אסם

 

 צילם: בועז טסלר
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 מזל טוב לסמדי ויהודה אברהם 

 להולדת הנכדה אלה

 בת לשלי ועידן

 לנחמה זמר טוב להולדת הנינה

 ברכות לכל המשפחה!

 מזל טוב לעירית ויונתן פורת

 להולדת הנכדה אור, 

 בת לגל ויובל

 ברכות לכל המשפחה!

 

 משטחתקהןתחהחב
לכל מבקרי בית העלמין שבאים להודות לי על נראות המקום הטובה, 

, עובדי הנוי שיואש שולחם אלי עלי וסעידשותפים לי  -אבקש לומר שבחלק גדול מעבודתי 
 לפי בקשתי לעבודות קשות יותר. 

 הם עושים עבודה נהדרת וגם מפה אני שולחת להם תודה גדולה!
 רינה כץ

ומאיתנו שלוחה לך רינה תודה גדולה על עבודתך המסורה והמקצועית רבת השנים למען 
 כבודם וזכרם של היקרים לנו!

 
 

 חעחדתמשטחתקהןתחהחב
 בברכה לאורית ואביגדור רויטמן

בימים ובשעות הקשות שעם ישראל עובר, אני מוצאת לנכון להגיד תודה והוקרה מקרב לב 
 על שהענקתם ונרתמתם לנסיעה משמעותית עבורי.

 בתודה גדולה
 אילה שאול

 מזל טוב לתמי וספיר מנשרי

 להולדת הבן אלון

 לשושי מנשרי להולדת הנכד

 ברכות לכל המשפחה!

 ל: גיל הלמן“התגייסה לצה

 מאחלים לך שירות משמעותי ומועיל!

 באהבה, קשר חם.


